
Rada Miejska w Kuźni Raciborskiej 
Radni - Sesja 

Protokół nr VII 

VII Sesja w dniu 25 kwietnia 2019  

Obrady rozpoczęto 25 kwietnia 2019 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:04 tego samego 

dnia. Sesja odbyła się w sali ślubów Urzędu Stanu Cywilnego w Kuźni Raciborskiej. 

Przewodniczył Radosław Kasprzyk – Przewodniczący Rady Miejskiej. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1.Marcin Czerniej 

2. Gerard Depta 

3. Ernest Drazik 

4. Gerard Hanusek 

5. Adrian Juraszek 

6. Radosław Kasprzyk 

7. Elżbieta Kozłowska 

8. Maciej Kriwienok 

9. Adrian Lepiarczyk 

10. Grażyna Tokarska 

11. Mariola Wajda 

12. Roman Wilk 

13. Manfred Wrona 

14. Ilona Wróbel 

15. Henryk Wrzosok 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

Na podstawie podpisów na liście obecności Przewodniczący stwierdził obecność 13 radnych. 

W momencie otwarcia obrad nieobecna radna Ilona Wróbel oraz radny Manfred Wrona, który 

przybył na sesję po otwarciu obrad. 

Oprócz radnych, w sesji wzięli udział sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli – wszyscy a 

także: Burmistrz Paweł Macha, Sekretarz Dominik Klimanek, Skarbnik Anna Szostak, Radca 

Prawny Aleksander Żukowski, Prezes GPWiK Marian Kostka, Dyrektor ZGKiM Wilhelm 

Rzechonek, Dyrektor MOKSiR Anna Kijek, Dyrektor MOPS Zbigniew Grygier, Dyrektor 

GOTiP Krzysztof Kopeć, Kierownik ref. ED Anna Mainusz, Kierownik GCZK Aleksander 

Serafin, Kierownik ref. IB Piotr Staroń, redaktor „Nowiny Raciborskie” Dawid Machecki. 

 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady, Radosław Kasprzyk odczytał proponowany porządek obrad.  Uwag do 

porządku nie wniesiono. Przystąpiono do jego realizacji. 

 

 

3. Zatwierdzenie protokołu nr VI/2019. 

Na sesję przybył radny Manfred Wrona.  



Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu nr VI/2019.  

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

BRAK GŁOSU (1) 

Ilona Wróbel (nieobecna) 

 

 

4. Informacja z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta. 

Informację złożył Burmistrz Paweł Macha. Mówił o odbytych spotkaniach, podjętych 

inicjatywach, trwających inwestycjach i innych czynnościach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. Poruszył także temat strajku nauczycieli. 

 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

5.1. ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Kuźni Raciborskiej, 

Projekt uchwały omówił Wilhelm Rzechonek. Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Kuźni Raciborskiej,.  

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

BRAK GŁOSU (1) 

Ilona Wróbel (nieobecna) 

Uchwała VII/68/2019 
 

5.2. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska, 

Projekty uchwał 5.2 i 5.3 omówiła Anna Szostak – Skarbnik. Oba projekty były przedmiotem 

obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wyraziła w obu przypadkach opinię pozytywną. 

Adrian Lepiarczyk: zapytał o dodatkowe patrole policji, czy w ramach tych zwiększonych 

środków można wprowadzić dodatkowe patrole w Rudach? 

Odp. Burmistrz: oczywiście, że tak. Policja oczekuje wskazania miejsc szczególnie 

niebezpiecznych oraz takich, gdzie takie patrole powinny się odbywać. Na stronie 



internetowej działa zakładka w tym celu stworzona. Następnie Burmistrz omówił dalsze kroki 

postępowania w sprawie usunięcia odpadów niebezpiecznych w Jankowicach. 

Roman Wilk: na wykazie hydrantów do remontu nie ma wskazanego ani jednego w Rudach. 

Dlaczego? 

Wyjaśnił Marian Kostka – Prezes GPWiK – wykaz sporządzono na podstawie listy 

Komendanta Gminnego OSP. 

Głosowano w sprawie: 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska – wersja z dnia. 

25.04.2019 .  

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

BRAK GŁOSU (1) 

Ilona Wróbel (nieobecna) 

Uchwała VII/69/2019 
 

5. 3. zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian w budżecie gminy na 2019 rok - wersja III z dnia 25.04.2019 r..  

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

BRAK GŁOSU (1) 

Ilona Wróbel (nieobecna) 

Uchwała VII/70/2019 
 

 

5. 4. ustalenia kierunków działania Burmistrza Miasta Kuźnia Raciborska, zmierzających do 

poprawy stanu gminnego budownictwa mieszkaniowego, 

Projekt uchwały omówił Wilhelm Rzechonek, który powiedział między innymi, ze uchwała 

jest związana z realizacją programu Mieszkanie plus i współpracą w tym zakresie z Bankiem 

Gospodarstwa Krajowego, Państwowy Fundusz Rozwoju Nieruchomości. 

Komisja Rolnictwa ,Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy oraz Ochrony 

Środowiska zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia kierunków działania Burmistrza Miasta Kuźnia Raciborska, zmierzających do 



poprawy stanu gminnego budownictwa mieszkaniowego,.  

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Wróbel 

Uchwała VII/71/2019 
 

 

5.5. przyjęcia projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Kuźnia Raciborska oraz określenia granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku, 

Projekt uchwały omówiła Anna Mainusz – Kierownik referatu ED.  Komisja Oświaty, 

Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kuźnia Raciborska oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku,.  

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Wróbel 

Uchwała VII/72/2019 
 

 

5.6. określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Kuźnia Raciborska, 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami 

Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska, która wydała w tej sprawie pozytywną opinię.  

 

Głosowano w sprawie: 
określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Kuźnia Raciborska,.  

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 



NIEOBECNI (1) 

Ilona Wróbel 

Uchwała VII/73/2019 

 

5.7. określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Kuźnia Raciborska na rok 2019, 

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami 

Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska, która wydała w tej sprawie pozytywną opinię.  

 

Głosowano w sprawie: 
określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Kuźnia Raciborska na rok 2019,.  

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Wróbel 

Uchwała VII/74/2019 
 

 

5.8. ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych, 

Projekt uchwały omówił Dyrektor MOPS, Zbigniew Grygier.  Podjęcie uchwały wynika z 

zaleceń pokontrolnych Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego. Projekt był przedmiotem obrad 

Komisji Oświaty, Zdrowia i Pomocy Społecznej, która zaopiniowała projekt pozytywnie. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych. 

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Wróbel 

Uchwała VII/75/2019 
 

 

 

5.9. ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Kuźnia Raciborska, 

Projekt uchwały omówił Dyrektor MOPS, Zbigniew Grygier. Projekt był przedmiotem obrad 



Komisji Oświaty, Zdrowia i Pomocy Społecznej, która zaopiniowała projekt pozytywnie 

 

 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Kuźnia Raciborska,.  

Wyniki głosowania 
za: 13, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

za (13) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Radosław Kasprzyk, Elżbieta 

Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, Mariola Wajda, 

Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

BRAK GŁOSU (1) 

Adrian Juraszek – nieobecny podczas głosowania 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Wróbel 

Uchwała VII/76/2019 
 

5.10. ustalenia zasad zwrotu wydatków poniesionych za świadczenia z pomocy społecznej 

udzielanych w formie usług, pomocy rzeczowej, posiłków, zasiłków na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłków okresowych i zasiłków celowych, przyznawanych pod 

warunkiem zwrotu, będących w zakresie zadań własnych gminy, 

Projekt uchwały omówił Dyrektor MOPS, Zbigniew Grygier.  Podjęcie uchwały wynika z 

zaleceń pokontrolnych Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego. Projekt był przedmiotem obrad 

Komisji Oświaty, Zdrowia i Pomocy Społecznej, która zaopiniowała projekt pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia zasad zwrotu wydatków poniesionych za świadczenia z pomocy społecznej 

udzielanych w formie usług, pomocy rzeczowej, posiłków, zasiłków na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłków okresowych i zasiłków celowych, przyznawanych pod 

warunkiem zwrotu, będących w zakresie zadań własnych gminy,.  

Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Wróbel 

Uchwała VII/77/2019 
 

5.11. wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego 

Projekt uchwały omówił Dyrektor ZGKiM, Wilhelm Rzechonek. Komisja Rolnictwa i 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy wyraziła pozytywną opinią w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego.  



Wyniki głosowania 
za: 14, przeciw: 0, wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

za (14) 

Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 

Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 

Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Henryk Wrzosok 

NIEOBECNI (1) 

Ilona Wróbel 

Uchwała VII/78/2019 
 

 

6. Przedstawienie rocznego sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2018 oraz 

rocznego sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury 

za 2018 rok. 

Radosław Kasprzyk: materiał został przedstawiony na każdym posiedzeniu Komisji. 

7. Wolne wnioski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Elżbieta Kozłowska: proszę o przedstawienie radnym harmonogramu sprzątania w Gminie 

Kuźnia Raciborska, tzn. co do kogo należy. 

- Manfred Wrona: w Rudach przy ul. Rogera, zmarła osoba samotnie gospodarująca. Na tej 

posesji zgromadzono ogromne ilości śmieci. Trzeba zadziałać, bo temperatura powietrza 

wzrasta i jest coraz większy fetor. 

 

 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej dot. spraw bieżących. 

Przewodniczący przypomniał, że został wysłany do wszystkich radnych raport ze spotkania z 

dyrektorami szkół, przed strajkiem. Stwierdził, że spór nie jest sporem pomiędzy 

nauczycielami a Radą Miejską, jednak w momencie, kiedy nauczyciele swój cel osiągną, a 

środki za tym nie pójdą, ciężar finansowy spadnie na gminę. Gmina ze swojej strony 

przypilnowała, żeby pomimo trwającego protestu dzieci mają zapewnioną opiekę. 

Zwrócił również uwagę, że zbliża się termin końcowy składania oświadczeń majątkowych. 

 

9. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący podziękował wszystkim za 

udział i zamknął VII sesję Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej. 

 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej 

Radosław Kasprzyk 

 

  



 

Przygotował(a): Ilona Burgieł 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


